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Afbud: Marianne Horstmann, Majbritt Kjærulff, Finn Olsen, Margit 

Lolk, Egon Sohnesen 

 

Mødet startede med besøg i borgerservice 

 
1. Formalia ift mødestart v/Karen Strandhave 

• Opfølgning fra sidste referat  
Er der noget der skal følges op på 

• Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden er udsendt før mødet. Seniorrådet kan 
godkende eller supplere den udsendte dagsorden. 

• Valg af ordstyrer til mødet  
 

Beslutning: 

Solveig Thrane valgt som ordstyrer 

 
2. Vigtige datoer v/ Karen Strandhave 

Gennemgang af kommende arrangementer i relation til Seniorrå-

det. Seniorrådet. 

 

Dato Emne Obs/ 

deltagelse 

26.09.23 14.30-15.15 

Dialogmøde med Senior- social og 

Sundhedsudvalget 

Lokale 19, Svinget 14, 5700 

Alle 

29.09.23 Kl. 13.00-16.00 

25-års jubilæum i det gode Madhus, 

Ryttervej 39, 5700 Svendborg 

Alle 

30.09.23 Fejring af det friville sociale arbejde 

 

Alle 

Tilmelde selv 

03.10.23 Japansk besøg Egon og Margit 

11.10.23 Kl. 10.00-16.15 Konference på Nyborg 

Strand 

Ældre uden nære relationer 

Alle 

Tilmelde selv. 

Karen kører. 

25.10.23 Forebyggende hjemmebesøg 

Tåsinge Hallen 

Aftalt 

30.10.23 Fremtidens bolig for ældre Danske Æld-

reråd 

Alle 

Tilmelde selv 

Beslutningsreferat 
- Møde i Seniorrådet 21.09.23 

Svendborg Seniorråd 

Svinget 14 

5700 Svendborg 

 

Tlf. 29 47 96 10 

 

www.svendborg.dk/seniorråd 

 

21.09.2023 

 

Svendborg Seniorråd 

Formand Karen Strandhave 

Mobil: 29 47 96 10 

Mail: strandhave@post.tele.dk 

Svendborg Kommune opfordrer alle til at skrive sikkert 

via Digital post. Derfor bør du aldrig sende fortrolige 

personhenførbare oplysninger (CPRnr. helbreds- og 

økonomiske oplysninger) i en almindelig mail. Læs 

mere: https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-

post-og-selvbetjening 

 

 

https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
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01.11.23 Forebyggende hjemmebesøg 

Tåsinge Hallen 

Aftalt 

02.11.23 Forebyggende hjemmebesøg 

Tåsinge Hallen 

Aftalt 

16.11.23 10.00-15.00, Milling Hotel, Middelfart 

Stormøde i Regions Ældrerådet 

 

Tilmelding til 

Søren inden 

25.10.23 

23.11.23 Ældrekonference Danske Ældreråd Alle 

Tilmelding afta-

les på næste 

møde 03.11.23 

 

Indstilling: 

Kommende arrangementer og aftaler herfor drøftes, herunder af-

taler og ”vagtplan” for Forebyggende Hjemmebesøg  

 

Beslutning: 

Aftalt 

Fremadrettet koordineres tilmeldinger på møderne. 

 

Vagtplan forebyggende hjemmebesøg 

Dato: 09.00 12.30 

25.10.23 Svend 

 

Svend 

01.11.23 Søren 

 

Ingrid 

02.11.23 Solveig 

Karen 

 

Solveig 

Helle 

Ønsker flere at deltage i vagtplanen gives besked til Karen. 

Margit sørger for duge, blomster osv til første dag 

Svend sørger for flyers og roll op til første dag 

 

Ønsker man frokost til forebyggende hjemmebesøg gives besked 

til louise.vejlgaard.nielsen@svendborg.dk senest 10.10.23 

 

 

 

 
3. Gennemgang af dagsorden til Senior- Social- og Sundheds-

udvalgets møde v/ Karen Strandhave 

Dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsudvalgets møde til 

drøftes. 

mailto:louise.vejlgaard.nielsen@svendborg.dk
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Indstilling: 

Seniorrådet drøfter dagsorden til Senior- Social- og Sundheds-

udvalgets møde og afgiver eventuelle høringssvar. 

 

Beslutning: 

Drøftet – der skrives ikke høringssvar 

 
4. Høringsmateriale vedrørende det fremtidige regionale 

busrutenet fra Fynbus/v Karen Strandhave. 
Efter dialog med Region Syddanmark og de fynske kommuner fo-

reslår FynBus et nyt regionalt busnet med denne struktur: 

• Et Hovednet af regionalruter, der kører ofte. Sammen med 

togstrækningerne er det rygraden i den regionale trafik. 

• Et Pendlernet af regionale ruter, der sikrer at man kan 

komme til og fra arbejde eller uddannelse til de mest almin-

delige mødetider – dvs. på hverdage i tidsrummet ca. 6-9 og 

14-17. Nogle ruter med udvidet kørsel hen over hverdagene.  

• Et Uddannelsesnet af busruter, der er tilpasset ungdoms-

uddannelsernes mødetider, med busser, der kører direkte til 

og fra uddannelserne på skoledage. 

• Strækninger med få passagerer til vigtige rejsemål af regio-

nal betydning, fx færgehavne, kan dækkes med Flextrafik-

ordninger. 

• Den kommunalt finansierede Plustur-ordning til at komme 

til et knudepunkt, hvorfra man kan komme videre med bus 

eller tog 

Det forventes at bestyrelsen sender forslaget i offentlig høring 

fra 11. september 2023 til 4. december 2023.Høringen vil foregå 

på Fynbus.dk/nytbusnet, hvor man kan sende sit høringssvar 

via mail. 

 

De relevante sider for Ældrerådet i Bilag 2.1 er som følger: 

• Sider 10-11 

• Side 21 

• Side 39 
 
Indstilling: 
Seniorrådet drøfter høringssvar og hvorvidt der i Seniorrådet skal 
udpeges en kontaktperson der har fokus på transportmuligheder 
for seniorer, herunder offentlig trafik. 
 
Bilag: 

• Sagsfremstilling for det fremtidige lokalrutenet 

• Høring om fremtidig regionalt rutenet 
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• 2.1. Bilag - Høring om fremtidig regionalt rutenet 
 
Beslutning: 
Der skrives høringssvar som flg: 
 
Seniorrådet er bevidste om, at der skal spares 12,5 mio. men Se-
niorrådet finder den foreslåede besparelse er til stor ulempe for 
specielt ældre og gangbesværede. 
 
Ift fleks og plus trafik er der behov for en forenkling, så det bliver 
gennemskueligt ift muligheder og bestilling, eksempelvis bestilling 
via telefon.  
 
Der er samtidig behov for, at der reklameres for ordningerne med 
fleks og plustrafik – eksempelvis i lokalområderne. 
 
 

5. Hjertestartere på plejecentre v/Søren Jacobsen 
På sidste møde besluttede Seniorrådet at genbesøge holdning til, 
hvorvidt der i Svendborg Kommune skal være fælles holdninger 
til hvorvidt, at der skal være hjertestartere på plejecentre. 
Seniorrådet vil ved mødet få oplyst et vurderet antal af, hvor 
mange borgere på kommunens plejecentre, der har fravalgt gen-
oplivning 
 
Indstilling: 
Seniorrådet drøfter sagen med henblik på afklaring af seniorrå-
dets holdning 
 
Beslutning: 
Seniorrådet vurderer: 
 
For borgere på plejecentre ønsker størstedelen ikke genoplivning 
ved hjertestop. Hjertestartere er derfor primært til brug i forhold til 
personale og besøgende.  
 
Seniorrådet anbefaler, at det er det enkelte plejecenter der skal 
vurdere relevans af hjertestarter i forhold til hvad der er af hjerte-
startere i nærmiljøet, tæt på plejecentret, 
 
Hvis man på de enkelte plejecentre ønsker en hjertestarter, kan 
man søger fonde o.l. ift indkøb og vedligehold.  
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6. Møder v/ Karen Strandhave 

Seniorrådet prioriterer og fremkommer med emner til dagsorden: 
 

Seniorrådsmøde Emne Sted 

Fredag 03.11.23 09.30 
Arne Ebsen, Formand for 
Plan og lokalsamfund 
deltager med oplæg og 
dialog  

Gæstekantinen 

Mandag 04.12.23 Julefrokost  

 

Kommende emner til seniorrådsmøder 

• Besøge plejecentre 

• Frivillige og alternative måder at arbejde med frivillige. Her-
under fokus på det nye plejecenter i Tankefuld. Frivillige. 
Hvad skal de?  Hvordan skal de forsikres? 

• Møde med praksiskonsulent og formand for lægelaug 

• Efterår 2023, evaluering af samarbejde og status på senior-
rådets mærkesager 

• Fælles regler for honorering af seniorrådsarbejdet 

• Opgaveglidning fra regioner og kommuner 

• På eksempelvis november mødet dagsordenssættes brain-
storming ift hvilke tiltag og indsatser der har virket. Eksem-
pelvis evaluering af hvor har seniorrådet gjort en forskel - 
hvad kan seniorrådet lære af konkrete situationer– hvor har 
seniorrådet fået indflydelse, hvad skal der være mere og 
mindre af 

• Formændene for nedenstående udvalg inviteres to gange 
på en valgperiode. 

o Plan og lokalsamfund 
o Miljø og teknik 
o Kultur og fritidsudvalget 
o Borger- og arbejdsmarkedsudvalget 

• Invitere initiativtager fra generationsfællesskabet i Vejstrup 
 

Indstilling: 

Seniorrådet prioriterer emner/besøg for kommende møder. 

 

Beslutning: 

Det træffes beslutning om emner for forårets første møder når mø-

dedatoerne er kendte- 
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7. Gensidig orientering.   

 
Fra Formand Karen Strandhave 

• Ældre-Ol var en virkelig god oplevelse – der var så megen glæde 
og borgere talte sammen på kryds og tværs 

• Ift dialogmøde med SSSU drøftes også generationsboliger -som 
seniorrådet finder attraktive – det er vigtigt at der bygges attraktive 
mindre boliger til seniorer 

• Forslag fra Majbritt Kjærulff om at invitere initiativtager fra genera-
tionsfællesskabet i Vejstrup på et kommende møde 
 

Fra Seniorrådets medlemmer 

• Søren Jacobsen har været til møde i patientinddragelsesudvalget, 
hvor det blev oplyst, at der er forslag om at lukke nyreafdeling i 
Esbjerg. Der deltog 3 til formøde i klyngerne. 72 timers behand-
lingsansvar fra sygehuset implementeres fra 01.11.23 ift somati-
ske borgere 

• Solveig Thrane fortæller om borger der var positiv ift betaling i gæ-
stebolig. 

 
Fra seniorrådets medlemmer ift dagsordener fra politiske udvalg 

• Søren Jacobsen ift Teknik og Miljø. Ift busser – der arbejdes med 
solceller på kommunens bygninger og bybusser fra 2025/2027 ift 
el. seniorrådet skal have opmærksomhed på ramper for ældre 
borgere ved nye busser. Brandsikring på Aldersro vedtaget. ”På 
banen” rives ned 

• Karen Strandhave – der er ikke noget fra borger og arbejdsmar-
kedsudvalget af relevans for seniorrådet 

 
Fra Svendborg Kommune v/Kirsten Vie 

• Svendborg Kommune har vundet bedste initiativ for pårørende på 
demens topmøde 

 

Indstilling: 

Orientering tages til efterretning. 

 

Beslutning: 

Taget til efterretning 

 

 

 

 
8. Hvad skal videre til pressen/facebook?/alle 

Seniorrådet forholder sig til dagens møde. 
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Indstilling: 

Seniorrådet drøfter om der er temaer fra dagens møde der skal 

videreformidles. 

 

Beslutning: 

Der sendes høringssvar ift bustrafik 

Besøg i Borgerservice lægges på facebook  

 

 
9. Eventuelt/alle 

Søren Jacobsen skal på seminar i Sundhedsklyngen, hjemmeop-
gave er at spørge kollegaer om, hvad kan vi på tværs af sektor-
grænser vil ønske tværsektorielt om 4-5 år. 
Seniorrådet ønsker: 

o Fælles journalsystem i regionen og på tværs af region og 
kommune 

o 72 timers behandlingsansvar også gældende i psykiatrien 
o Sammenhæng varige og midlertidige hjælpemidler 
o Samarbejde psykiatri og somatik – der skal undgås afvis-

ninger pga dobbeltdiagnoser 

 

 

 


